
po čtyřech letech jsou tu znovu komunální 
volby a s nimi skládání účtů i plánování do 
budoucna. Myslím si, že je to dobře: komu-
nální politika je především služba občanům 

a my bychom se měli snažit vydávat 
ze sebe vždy to nejlepší ve prospěch 
všech.
Pro KDU-ČSL budou vždy důle-

žité dva pilíře: křesťanská tradi-
ce, na které stojí náš národ,  

a rodina, která je budoucností 
společnosti.
V současné chvíli si ve svém 
vlastním životě stále více 
uvědomuji, jak důleži-
tá jsou pouta, která nás 
pojí s našimi rodiči, o něž 
je potřeba se postarat.  
A protože si taková péče 
vyžádá spoustu času, jsem 
rád, že se v komunálních 
volbách mohu spoleh-
nout na mladý a pracovitý 
tým plný energie, nápadů  

a zkušeností.
Chtěl bych poděkovat Vám 

všem, kteří nám fandíte a obra-
cíte se na nás s nápady i dobře 
míněnou kritikou. Uplynulé čtyři 
roky pro mě byly velkým po-
vzbuzením, že se o dění ve měs-
tě zajímá spousta z Vás.
Přeji Vám šťastnou ruku u voleb 
a našemu městu pracovité vede-
ní v příštích čtyřech letech.

Rostislav Dvořák 
Předseda MěO KDU-ČSL

PANE MÍSTOSTAROSTO, PŘINÁŠÍ VÁM 
VAŠE PRÁCE JEŠTĚ POŘÁD RADOST? 
MÁTE DO NÍ CHUŤ A DOSTATEK  
MOTIVACE?
Mám. Jasně, že vždycky chcete udělat ještě 
víc a ještě lépe. A když se věci podaří, třeba 
když jedete na kole kolem některého z oprave-
ných hřišť, která jsou pořád plná, máte radost. 
Nebo když se podívám na novou fasádu diva-
dla nebo sedím v kině, do kterého se vrátili 
diváci. Myslím si, že se podařilo lidi vtáhnout 
do péče o společný prostor kolem sebe, což 
s sebou samozřejmě nese i to, že si více vší-
mají každého nedostatku a dávají nám o nich 
vědět.

VE ŽĎÁŘE SE TEĎ HODNĚ BUDUJE, PŘE-
STAVUJETE KŘIŽOVATKU NA NOVOMĚST-
SKÉ, STAVÍTE ZÁZEMÍ PRO FOTBALISTY.
A bude se dělat mnohem víc. Projekty jsou 
po pečlivých přípravách hotové v realizovatel-
né podobě. Zaměříme se určitě na dopravu: 
chtěli bychom dotáhnout obchvat z Brněnské 
na Jihlavskou, dokončit opravy komunikací 
na Vodojemu, zprůjezdnit celé město po cy-
klostezkách a napojit na ně všechna sídliště  
i místní části. Po opravě Vysocké vybudujeme 
kruhovou křižovatku s Wonkovou a Student-
skou.

BUDOU NA TO VŠECHNO PENÍZE?
Zodpovědně hospodaříme a hlavně úspěšně 
získáváme dotace. A snažíme se vyvažovat 
všechny sféry občanského života, dbát na  

infrastrukturu, ale nezapomínat 
na kulturu, sport a volný čas, to je 
podstatná část života občanů.

PROJEKTEM PRO BUDOUC-
NOST BY MĚLA BÝT 
KONCEPCE SMART 
CITY, CO TO JE? 
V rámci tohoto projektu 
se chceme zaměřit napří-
klad na elektromobilitu  
a energetické úspory. 
Zjednodušeně řečeno 
poznáme, kde nesvítí 
žárovka veřejného osvět-
lení, budeme se snažit 
navést řidiče na volné 
parkovací místo nebo 
upřednostníme na křižovat-
ce průjezd MHD a vozidel zá-
chranného systému.

CO JEŠTĚ POVAŽUJETE 
ZA KLÍČOVÉ PRO ROZVOJ 
ŽĎÁRU?
Nedávná sucha nám ukáza-
la, jak cenná je pro nás voda, 
zaměříme se jak na zajištění 
dostatku pitné vody, tak na 
revitalizaci čističky odpadních 
vod. Pro mladé rodiny je nut-
né zajistit možnosti dostup-
ného bydlení. V tomto směru  
by měla výrazně pomoci  

PRO VAŠE DĚTI
ROZHOVOR S MÍSTOSTAROSTOU ŽĎÁRU 
NAD SÁZAVOU ING. JOSEFEM KLEMENTEM

Občasník Městské organizace KDU-ČSL Žďár nad Sázavou Září 2018

ŽĎÁRSKÝ HLAS
Milí přátelé,  
vážení Žďáráci,
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n  BEZPEČNOST 
Chceme ještě více snížit kriminalitu, proto bu-
deme dále modernizovat a rozšiřovat kame-
rový systém, pokračovat v práci pracovníků 
kriminální prevence, rozšiřovat práci se skupi-
nami, které jsou nejvíce ohroženy kriminalitou.

n  BYDLENÍ 
Pro každého z nás je důležitá střecha nad hla-
vou. Proto se nyní dokončuje zásadní doku-
ment Koncepce bydlení, který vytyčuje hlavní 
cíle rozvoje bydlení v našem městě. Mimo jiné  
i projekt družstevního bydlení s účastí města, 
který je určený zvláště mladým lidem a rodinám.

n  CYKLISTIKA 
Postupně opravujeme povrch páteřní cyklo-
stezky, novou cyklotrasou jsme spojili Žďár  
s Novým Veselím. Ještě letos začneme práce 
na cyklostezce ze Žďáru do Stržanova a při-
pravujeme novou cyklostezku procházející 
naším městem, která bude zahrnovat také vý-
stavbu lávky přes řeku Sázavu.

n  SOCIÁLNÍ OBLAST 
Víme, že senioři jsou jednou z potřeb-
ných sociálních skupin obyvatelstva měs-
ta s dlouhou čekací dobou pro umístění  
v DPS. Usilujeme o zahájení stavby nového do-
mova pro seniory na ulici Komenského 8. Ak-
tivně se podílíme na aktualizaci komunitního 
plánu sociálních služeb města. Chceme nové 
informační centrum, které bude poskytovat 
kvalitní informační servis nejen turistům, ale 
také občanům města všech věkových skupin.

n  ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 
Voda je do budoucna naší nejcennější komodi-
tou. Již dnes hledáme cesty, jak měřit zdroje zne-
čištění řeky Sázavy, je však třeba připravit řadu 
dalších opatření, která pomohou zadržovat vodu 
v krajině a redukovat znečištění odpadních vod.

n  DOPRAVA
Chceme dokončit východní část obchvatu 
města propojením Jihlavské s Brněnskou, zvý-
šit plynulost provozu prostřednictvím odbočo-
vacích pruhů a budovat nová parkovací místa, 
kde to bude možné.

n  PODNIKÁNÍ
Žijeme ve městě s nízkou nezaměstnaností, 
množstvím pracovních příležitostí a dobrým 
prostředím pro podnikání. Pojďme tedy rozvoj 
podnikání dále podporovat i prostřednictvím 
připravených investic města a hlavně neházej-
me šikovným lidem klacky pod nohy.

n  RODINA
Rodina, která dobře funguje, je nejen zákla-
dem dobře fungující společnosti, ale každého 
prosperujícího města. Jsme si toho vědomi  
a chceme podporovat napříč generacemi 
zvláště rodiny sociálně či zdravotně znevýhod-
něné. Pro děti chceme stavět další hřiště a roz-
šiřovat nabídku volnočasových aktivit.

Josefa Klementa znám již dlouhá léta, ale během 
našeho společného čtyřletého působení v radě 
města jsme ho poznala opravdu dobře. Vím, jak 
reagoval ve chvílích, kdy se nám dařilo, ale hlav-
ně v těch, kdy se nedařilo, kdy bylo třeba zacho-
vat chladnou hlavu a hledat ta nejlepší řešení. 
Pepa je přesný a věcný – umí „pracovat s čísly” 
– a pokud Vám dá na něco slovo, tak ho vždycky 
dodrží. Je velkorysý a umí odpouštět. Nechybí 
mu noblesa a slušné vystupování. Myslím si, že 
v jeho osobě nabízíme našim občanům nejlep-
šího kandidáta na příštího starostu. Bylo by hez-
ké, kdyby mohl zúročit svoje zkušenosti z práce 
místostarosty a pokračovat v rozdělané práci, na 
kterou byly čtyři roky příliš krátká doba. Dejme 
mu tu možnost!

MUDr. Romana Bělohlávková, 
dětská lékařka

bytová výstavba na Klafaru, připravujeme 
projekt družstevního bydlení. A všemi silami 
budeme podporovat vybudování důstojného  
a pěkného prostředí domova pro seniory na 
Komenského 8.

A PRO NAŠE DĚTI?
Především je to kvalitní školství s širokou mož-
ností výběru oborů a zárukou uplatnění na 
trhu práce. Důležitá je i bezpečnost. Již dnes je 
Žďár jedním z míst s celorepublikově nejnižší 
kriminalitou, ale můžeme jít ještě dál - skvěle 
se například osvědčili bezpečností asistenti na 

přechodech nebo asistenti prevence kriminali-
ty. Cílená prevence je nejlepší cestou k řešení 
potenciálních problémů. A rádi bychom dále 
rozvíjeli spolupráci s firmami na fóru zaměst-
navatelů, aby naši mladí nemuseli odcházet za 
dobře placenou prací do velkých měst.

JE TOHO OPRAVDU HODNĚ…
A bez vás to nezvládneme. To, jaká atmosféra 
ve městě bude, jak se bude dařit jeho rozvoji, 
zda v něm budou převládat dobré mezilidské 
vztahy, se odrazí na práci komunálních politi-
ků i zaměstnanců Městského úřadu.

PRO VAŠE DĚTI

VOLEBNÍ PROGRAM

LÍDR KANDIDÁTKY KDU–ČSL 
OČIMA OSOBNOSTÍ

Sv. František Saleský říkal, že 
na kapku medu nachytáme 
více much než na kýbl octa. 
Být laskavý, aniž by to byla 
přetvářka, může být tedy 
velký dar. Příjemné jednání 
nemusí být na úkor rozhod-
nosti. Podobně jako snaha 
domluvit se s každým, kde to 
je jen trochu možné, nemusí 
znamenat špatné kompro-
misy a špatná rozhodnutí. 
Věřím, že Josef Klement má 
tuto schopnost vize i laskavé 
diplomacie. 

P. Vladimír Vojtěch 
Záleský, farář

Vtip 
od Pepy

Paní učitelka se 
ptá žáka. Kolik je dva 

mínus dva? Chlapeček 
váhá a paní učitelka se 

snaží napovědět. V aktovce 
máš dvě jablíčka. Když si je 

vezmu, co ti zbyde? 
A žáček odpoví: už 

jenom chleba 
s máslem.

Nezapomeňme 
v našem 

rozhodování 
na zdravý 

selský rozum. 



Letos se uskutečnil již 15. ročník 
Diecézní pouti rodin, který k nám do 
Žďáru každý rok přivede stovky nových 
návštěvníků – především rodin s malými 
dětmi. Hlavním organizátorem je Biskup-
ství brněnské, ale každoročně se zapojí 
i řada dobrovolníků z našeho města. 
ROMANA BĚLOHLÁVKOVÁ každo- 
ročně drží lékařskou pohotovost.

V letech 2016 a 2018 spolu vždy týden pracovalo šest Angličanů a šest 
Čechů na opravách žďárských památek. Díky jejich pomoci se mimo 
jiné podařilo otevřít Dolní hřbitov pro veřejnost (i s „anglickým trávní-
kem”). ZBYNĚK VINTR vše česko-anglicky uváděl v život.

Kdo by neznal předvánoční Ostrov 
pohody v divadle! Každý rok si díky 
práci řady organizací a dobrovolníků 
a s přispěním Města Žďáru můžeme 
odskočit od rozpečených perníčků a 
zakusit klid blížících se Vánoc. PAVLA 
MÜLLEROVÁ by ale mohla vyprávět, jak 
se v takových chvílích zapotí  
organizátor...

ANNA JANŮ stála u základů Charitní ošetřovatelské služby, ROSTISLAVA DVOŘÁKA zastihnete nejspíš na rekreačním zařízení Žďasu v Zubří, 
VERONIKA DOBROVOLNÁ zpívá nejen v C-Voxu a Svatopluku, VÁCLAV MAREK trénuje budoucí mistry světa… Taky máme mezi sebou 
dva Profesionály s kytarou na krku a akademickou kariérou (STANISLAVA MOKRÉHO a PETRA LACINU hledejte na youtube). ANTONÍNA 
CHROUSTA potkáte každé ráno na přechodu na Neumannově ulici. MARTU KOLOUŠKOVOU poznáte z dálky podle hlasu houslí, ANETA 
POKORNÁ dokáže divy s květinami, JIŘÍ PŘICHYSTAL s fotoaparátem. JAN NOVÁK zúročuje geodetické zkušenosti v komisi rozvoje, PAVEL 
MILIČKA svoje znalosti v kontrolním výboru. VERONIKA MRKOSOVÁ Vám ráda poradí s léčbou vašich neduhů, FRANTIŠKA ŠEBELOVÁ zase 
s jízdními řády. JIŘÍ ŠENKÝŘ přináší vždy cenné postřehy a neocenitelné zkušenosti. A tak dále, a tak dále...

V aktivním týmu máme:

Hrát Jidáše asi není nejlepší 
role – nebo ano? TOMÁŠ 
HAVLÍK se netají tím, že mu 
žďárské pašije pomáhají lépe 
prožít Velikonoce – stejně 
jako dalším hercům a tisícům 
diváků. (Ve finančním výboru 
města pak bedlivě střeží měst-
skou kasu!) Režie pašijí se  
v posledních letech ochotně 
ujal MIROSLAV KELLER.

Svátek Tří králů tráví rodina 
LENKY ŠUSTROVÉ Tříkrá- 
lovou koledou v ulicích města.  
Manžel vezme kytaru, hol- 
čičky zase flétničku a poklad-
ničku a vyrazí k sousedům 
a známým, aby je potěšili 
svým zpěvem, a společně tak 
podpořili místní charitní péči. 
Každý z nás ji může jednoho 
dne potřebovat.

Myšlenka Terryho Foxe žije dál 
v naší sportovní akci s názvem 
Pohybem k naději. Dobrovolné 
příspěvky směřují na konto Krtek 
pro dětské oddělení kliniky onko- 
logie při Fakultní nemocnici v Br- 
ně. Kolem běhu běhá nejen JIŘÍ 
DOKULIL, poznáte na fotce i Pavlu 
Müllerovou a Josefa Klementa?

KDE NÁS NAJDETE? CO DĚLÁME? CO NÁS BAVÍ?

To vše tvoří jedno společenství, které si rozumí a je připraveno pokračovat 
v práci pro Vás a pro naše město. DĚKUJEME ZA VÁŠ HLAS I ZA VAŠI PŘÍZEŇ!

70 dětí v našich rodinách

téměř 40% žen na kandidátce

desítky pořádaných akcí a stovky hodin práce dobrovolníků

Středa 26. 9. 2018
13.00–17.00 hodin
náměstí Republiky

Zveme vás na setkání 
s naším týmem

(ke dni sčítání)

Obnovená tradice – výzdoba Morového sloupu pro průvod Božího těla 2018




